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Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 15. juni 2020 stillet følgende spørgsmål 

nr. 547 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra udvalget. 

Spørgsmål nr. 547: 

”Kan ministeren redegøre for, hvilke vederlagsmodeller hver kommune anvender ifm. 
honorering af plejefamilier til anbragte børn, og oplyse, de erfaringer og udfordringer 

der er ved de eksisterende vederlagsmodeller? 

Spørgsmålet stilles som opfølgning på foretræde vedr. plejefamilier, jf. udvalgsmøde 

den 4. juni 2020.” 

Svar: 

Det er op til den enkelte kommune at vurdere, hvilken vederlagsmodel de vil anvende, 

og der er således mulighed for at tilrettelægge aflønningsformen, så det passer til par-

terne lokalt. Jeg er ikke bekendt med nogen aktuel opgørelse over samtlige kommu-

ners valg af vederlagsmodel til plejefamilier men henviser til KL’s undersøgelse af 

kommunernes honorering af plejefamilier fra 2019.  

KL’s undersøgelse blev iværksat som en udløber af aftalen om kommunernes økonomi 
for 2019 og afdækker kommunernes praksis for og erfaringer med forskellige veder-

lagsmodeller for plejefamilier. KL anbefaler på baggrund af undersøgelsen ’gennem-
snitsmodellen’. 
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